



**LAPORAN LIPUTAN MEDIA HARIAN**  
**SABTU 6 MEI 2023**

<b>BIL</b>	<b>TAJUK KERATAN AKHBAR</b>	<b>KEMENTERIAN / JABATAN / AGENSI</b>
1. 2.	KPKM SEDIA 6 LANGKAH PASTIKAN DURIAN MALAYSIA TAK TERJEJAS, SH -ONLINE MAFS USAHA LAKSANA SISTEM DATA RAYA BEKALAN SAYUR TAHUN INI, KOSMO -ONLINE	KEMENTERIAN PERTANIAN DAN KETERJAMINAN MAKANAN (KPKM)
3.	MMEA DETAIN FISHING BOAT, THREE MYANMAR NATIONALS FOR FISHING WITHOUT LICENCE, HOME, BORNEO POST (KUCHING) -7	JABATAN PERIKANAN MALAYSIA (DOF)
4.	PELUANG ORANG RAMAI SAKSI LEBIH 100 TEKNOLOGI BAHARU MARDI, MALAYSIA KINI -ONLINE	INSTITUT PENYELIDIKAN DAN KEMAJUAN PERTANIAN MALAYSIA (MARDI)
5. 6. 7. 8.	CUACA PANAS: BEKALAN AIR SAWAH PADI DI NEGERI SEMBILAN CUKUP, MALAYSIA MSN -ONLINE EXPECT DURIAN PRICE TO DROP IN SECOND HALF OF YEAR, NEWS, CHINA PRESS -A10 FARMS DETERMINE PORK PRICES ON THEIR OWN, NATION, SIN CHEW DAILY -9 FARMS SHOULD DECIDE PORK PRICES ON THEIR OWN, NEWS, GUANG MING DAILY -A4	LAIN-LAIN

UKK KPKM

UNIT KOMUNIKASI KORPORAT  
KEMENTERIAN PERTANIAN DAN KETERJAMINAN MAKANAN  
(UNTUK EDARAN DALAMAN KPKM, JABATAN DAN AGENSI SAHAJA)

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
6/5/2023	SINAR HARIAN	ONLINE	

## KPKM sedia 6 langkah pastikan durian Malaysia tak terjejas



SHAH ALAM - Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (KPKM) menyediakan enam langkah awal bagi memastikan pasaran durian Malaysia sentiasa berkualiti dan tidak terjejas susulan China telah melakukan penanaman sendiri yang mana keluaran pertamanya pada Jun depan.

KPKM dalam kenyataan berkata, antara perkara yang sedang dilaksanakan melalui

Jabatan Pertanian (DOA) dan Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA) adalah meningkatkan keperluan eksport raja buah itu ke negara pengimport sedia ada.

Selain itu, KPKM juga sedang meningkatkan akses pasaran durian Malaysia di luar negara dengan mempromosikannya di pasaran sedia ada secara aktif selain menerokai tempat baharu yang berprospek tinggi.

Kementerian tersebut turut memperkukuh dan mempelbagaikan lagi kaedah pemasaran bagi meningkatkan kadar permintaan masyarakat antarabangsa terhadap durian dari negara ini.

Tambah kenyataan itu, pengusaha durian tempatan juga dibantu supaya dapat memenuhi keperluan piawai antarabangsa dan protokol eksport dengan melaksanakan aktiviti pembangunan yang konsisten seperti Pelaksanaan Amalan Pertanian Baik (GAP), Pengurusan Perosak Bersepadu (IPM) dan program-program penerangan lain.

"Kelima, kami memastikan ladang durian mengamalkan amalan pertanian baik melalui pensijilan myGAP bagi memastikan hasil yang dikeluarkan adalah selamat daripada penggunaan racun dan baja kimia berlebihan di samping memastikan kualiti buah adalah tinggi.

"Terakhir adalah memastikan fasiliti pemprosesan durian mempunyai pensijilan Amalan Perkilangan Baik (GMP) atau Analisis Bahaya dan Kawalan Titik Kritikal (HACCP)," kata kenyataan itu pada Sabtu.

KPKM mengambil berat berkenaan penanaman pokok durian yang dilakukan China di Pulau Hainan dengan keluasan lebih 2,000 hektar yang mampu menghasilkan antara 45,000 hingga 75,000 tan setahun.

Bagaimanapun, menurut kenyataan itu, bagi menghasilkan durian bermutu dan berkualiti tinggi, iklim tropika dan struktur tanah seperti di Malaysia adalah lebih bersesuaian berbanding di China.

“Dalam perkara ini, durian Malaysia mempunyai potensi yang sangat besar bagi tujuan eksport khususnya ke China, Taiwan, Korea, Singapura, Australia, Timur Tengah, Eropah serta Amerika Syarikat.

“Berdasarkan laporan akhbar tersebut, Wilayah Hainan di China boleh ditanam durian kerana beriklim subtropika dengan musim sejuk yang sederhana dan dilaporkan sebagai kawasan perladangan durian sejak empat tahun lalu,” kata kenyataan itu.

Tambah KPKM, usaha China itu tidak menjejaskan secara langsung ke atas kesan jual beli durian sedia ada termasuk pengeksportan ke luar negara kerana raja buah dari Malaysia itu mempunyai keistimewaan dari segi tekstur, rasa yang manis, beraroma dan berada di kelasnya tersendiri.

Jelas kenyataan itu, di China, durian Malaysia telah dipasarkan di pasaran premium berikutan kualiti dan cita rasanya yang tersendiri selain musang king dari negara ini merupakan simbol taraf hidup tinggi di kalangan pengguna di sana.

“Perkara ini memberikan Unique Selling Point (USP) bagi durian Malaysia berbanding durian dari Thailand, Vietnam, Filipina dan lain-lain negara pesaing. Bagaimanapun, durian keluaran Hainan belum dipasarkan, oleh itu kualiti buah dan daya saingnya belum dapat dibuat jangkauan dengan tepat,” tambah kenyataan itu.

Menurut KPKM, sambutan hebat terhadap durian Malaysia telah menyebabkan peningkatan nilai eksport dari 2017 sehingga 2021 telah berkembang sebanyak 72.5 peratus atau peningkatan RM51.2 juta.

“Pada tahun 2021, eksport durian Malaysia ke seluruh dunia mencatatkan nilai sebanyak RM121.9 juta,” kata kenyataan itu.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
6/5/2023	KOSMO	ONLINE	

## MAFS usaha laksana sistem data raya bekalan sayur tahun ini



SHAH ALAM – Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan (MAFS) akan mencuba melaksanakan sistem data raya bekalan sayur negara pada tahun ini.

Menterinya, Datuk Seri Mohamad Sabu berkata, ketika ini pengumpulan data dan pandangan semua pihak sedang dikumpul bagi memastikan keberkesanan sistem data raya itu.

Katanya, menerusi sistem itu membolehkan tanaman sayuran yang perlu ditanam bagi mengelakkan kes lambakan timun sehingga menyebabkan harga sayuran itu menurun.

“Saya lihat di negeri China, sistem ini amat memberikan manfaat kepada rakyatnya (termasuk pekebun). Kita telah ada namun belum mencukupi dan agensi terlibat termasuk Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA) sedang melakukan penambahbaikan berhubungnya.

“Tidak boleh janji tahun ini tetapi kita cuba secara gigihnya (melaksanakan sistem data raya bekalan sayur negara). Ini membolehkan nasihat diberikan untuk mengutamakan sayuran yang akan ditanam pada masa depan,” katanya ketika ditemui pada majlis rumah terbuka Aidilfitri Parlimen Kota Raja di Dewan Majlis Bandaraya Shah Alam (MBSA) Kemuning Utama, disini, hari ini.

Mohamad sebelum ini dalam hantaram Facebooknya memaklumkan MAFS perlu mewujudkan sistem data raya untuk mendapatkan maklumat dalam masa sebenar tentang situasi bekalan sayur-sayuran di negara ini.

Antara maklumat yang diperlukan adalah jenis sayuran yang sedang ditanam, jumlah pengeluaran, lokasi pengeluaran, jumlah import dan eksport, jumlah permintaan dan kos pengeluaran.

Dalam perkembangan berlainan, Mohamad menjelaskan bekalan makanan di seluruh negara masih terkawal dengan pemantauan sedang dilakukan sepanjang cuaca panas ini.

“Setakat ini, bekalan mencukupi sepanjang Ramadan dan Syawal ketika ini kecuali kekurangan melibatkan gula di beberapa tempat.

“Namun, Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) berjaya menanganinya segera,” katanya. – KOSMO! ONLINE

Headline	MMEA detain fishing boat, three Myanmar nationals for fishing without licence		
MediaTitle	Borneo Post (Kuching)		
Date	06 May 2023	Color	Black/white
Section	Home	Circulation	60,767
Page No	7	Readership	182,301
Language	English	ArticleSize	89 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 607
Frequency	Daily (EM)	PR Value	RM 1,820



## MMEA detain fishing boat, three Myanmar nationals for fishing without licence

**MERSING:** The Malaysian Maritime Enforcement Agency (MMEA) detained a local fishing boat and three Myanmar nationals who were manning the boat without a permit at about three nautical miles from Pulau Tinggi, here yesterday.

Mersing Zone Maritime director Commander Suhaizan Saadin said MMEA personnel were patrolling the area under Op JAKSA before spotting the boat that was fishing in the area using a dragnet at 6.30pm.

Investigations revealed that three of the five crew on the fishing boat were Myanmar nationals who did not have any valid documents or permit from the Fisheries Department

director.

The three Myanmar nationals, boat and about 600kg of fish were seized.

"The five-member crew on the Class C fishing boat which included the three Myanmar nationals were aged between 35 and 51. They would be charged for the offence under the Fishing Act 1985 for breaching the rules and engaging the services of fishermen who did not have permits," he said in a statement yesterday.

Suhaizan said the boat, crew and catch that were seized were brought to the MMEA jetty at Teluk Gading and handed over to the MMEA investigating officer.

— Bernama

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
6/5/2023	MALAYSIA KINI	ONLINE	

## Peluang orang ramai saksi lebih 100 teknologi baharu MARDI



Malaysia Serdang (MAEPS) Selangor.

SERDANG : Orang ramai diminta mengambil peluang menyaksikan sendiri hasil penyelidikan Institut Penyelidikan dan Kemajuan Pertanian Malaysia (MARDI) dengan mengunjungi Showcase Teknologi [MARDI](#) 2023 yang akan berlangsung selama selama tiga hari bermula 25 hingga 27 Ogos ini di tapak Ekspo Pertanian



MOHAMAD Zabawi (kiri) menunjukkan hasil pemnyeliidikan MARDI dalam bidang tanaman di Serdang Selangor

Showcase berkenaan akan mempamerkan lebih 100 teknologi dan inovasi baharu bidang pertanian hasil penyelidikan agensi Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan itu.

Pameran teknologi MARDI itu dibuka kepada orang ramai termasuk petani, penternak, syarikat, pelajar institut pengajian tinggi (IPT) , belia, usahawan dan bakal usahawan serta agroprenuer muda.

Pelbagai aktiviti diadakan sempena pameran berkenaan iaitu antaranya termasuklah pameran, demonstrasi teknologi, pelancaran teknologi, seminar, kursus ringkas dan jualan

Pameran akan melibatkan enam kluster iaitu tanaman (buah-buahan dan sayur-sayuran, padi, tanaman Industri, ternakan, teknologi makanan, mekanisasi pemindahan teknologi (gunaan awam dan komersial serta pelancongan tani.

Program tersebut dijangka dirasmikan Menteri Pertanian dan Keterjaminan Makanan, Datuk Seri Mohamad Sabu.

Kumpulan pengunjung yang disasarkan adalah orang awam, usahawan dan agropreneur muda-syarikat korporat , industri kecil dan sederhana (IKS) petani, agensi kementerian , dan Pertubuhan Peladang Kawasan (PPK ) serta pelajar .

Sementara itu, Ketua Pengarah MARDI, Datuk Dr. Mohamad Zabawi Abdul Ghani berkata, MARDI sebagai peneraju inovasi agromakanan, berjaya menjana lebih dari 100 teknologi baharu setahun yang merangkumi pelbagai bidang bidang yang telah memberi sumbangan yang sangat signifikan kepada pembangunan industri agromakanan negara.



INOVASI mesin pembuat roti jala dibangunkan penyelidik MARDI

“Mengambil maklum akan kepentingan semua teknologi-teknologi ini dapat diguna pakai oleh pemain-pemain industri, maka pencapaian inovasi dan teknologi yang telah dijana serta sedia diguna pakai akan dipamerkan melalui program pameran tersebut., ujarnya kepada *Utusan Online*

Sehubungan itu, semua warga petani, penternak dan pemain-pemain industri agromakanan dijemput hadir beramai-ramai bagi melihat sendiri segala bentuk teknologi yang boleh diguna pakai bagi meningkatkan kemajuan sektor agromakanan negara selaras dengan aspirasi Kerajaan Perpaduan bagi tujuan keterjaminan makanan dan kesejahteraan masyarakat.-[utusan](#)



TEKNOLOGI pertanian vertikal antara penyelidikan MARDI yang kian populqr.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
6/5/2023	MALAYSIA MSN	ONLINE	

## Cuaca panas: Bekalan air sawah padi di Negeri Sembilan cukup



Bakri (dua kiri) ketika hadir pada majlis berkenaan pada Jumaat. © Provided by Sinar Harian

JELEBU - Bekalan air ke kawasan sawah padi di Negeri Sembilan setakat ini terkawal dan mencukupi walaupun berlaku gelombang cuaca panas melanda negara ketika ini.

Exco Pertanian dan Keterjaminan Makanan Negeri, Datuk Bakri Sawir berkata, bagaimanapun pihaknya

sedang memantau skim penanaman padi di Ulu Muar, Jempol.

"Ia berikutan air yang dibekalkan ke kawasan sawah turut digunakan dan diproses di loji rawatan air berhampiran bagi kegunaan penduduk.

"Sekiranya berlaku sebaliknya iaitu bekalan air terus berkurangan, keputusan akan dibuat sama ada mahu menghentikan bekalan air ke sawah padi atau tidak akan dibuat,"katanya selepas merasmikan Majlis Anugerah Kecemerlangan Sekolah Menengah Agama Kuala Klawang ( Semarak ) di sini, pada Jumaat.

Dalam pada itu beliau turut berpendapat adalah mustahil untuk menyekat air yang menjadi kegunaan penduduk kemudiannya memberi keutamaan kepada sawah padi.

"Situasi di sana sedang dipantau oleh agensi berkaitan, namun secara keseluruhan kawasan penanaman padi di negeri ini seperti di Kampung Sungai Buloh, Jelebu dan Ulu Muar, Jempol masih menerima air seperti biasa.

"Tiada lagi laporan mengenai sawah padi terjejas diterima sehingga kini," katanya.

Dalam perkembangan lain, Bakri yang juga Ahli Dewan Undangan Negeri ( ADUN) Klawang menasihatkan penternak supaya tidak membiarkan haiwan ternakan masing-masing berada di kawasan lapang.

"Pastikan air minumannya mencukupi bagi mengelakkan kematian haiwan ternakan akibat strok haba," katanya.

Bakri sebelum ini memaklumkan, di Negeri Sembilan buat masa ini terdapat lebih 1,000 hektar tanaman padi iaitu di Kuala Pilah, Rembau, Jempol dan Jelebu.

Katanya, penanaman padi yang paling besar adalah di kawasan Jelebu iaitu hampir 500 hektar yang mana kesemua hasil tanaman padi ini adalah untuk pasaran tempatan.



Media baru-baru ini melaporkan Menteri Sumber Asli, Nik Nazmi Nik Ahmad memaklumkan cuaca panas akan terus melanda Malaysia sehingga Ogos ini berikutan negara kini sedang dalam fasa musim peralihan monsun.

Katanya, cuaca panas itu membabitkan semua negeri namun yang paling terasa adalah negeri di utara dan pantai timur.

Headline	Expect durian price to drop in second half of year		
MediaTitle	China Press		
Date	06 May 2023	Color	Full Color
Section	eNews	Circulation	127,822
Page No	A10	Readership	383,466
Language	Chinese	ArticleSize	516 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 10,178
Frequency	Daily	PR Value	RM 30,534



陳躔：產量增33%

# 下半年有便宜榴槤吃

獨家

報導·黃介琳

(吉隆坡5日訊)  
大馬榴槤出口商會會長陳躔預測，國內榴槤或在下半年迎來大丰收，整體產量料增加14%至33%，加上榴槤季節“拉長”，預料國人屆時可吃到便宜榴槤！



■陳躔

他說，今年年初起，時而炎熱時而下雨交替的天氣，有助榴槤樹開花結果，加上前幾年果農趕榴槤熱潮種植的榴槤樹終於迎來結果的時刻，大馬榴槤料6月起至12月大唱丰收，平均榴槤售價或和去年尾相差不遠。

陳躔接受《中國報》電訪時解釋，今年1月起，不同地區榴槤園先後迎來炎熱天氣和降雨，以致開花結果期“錯開”。

他舉例，原本每年5月至7月是柔佛榴槤產季，但今年因天氣關係，產季從6月拉長到10月；吉蘭丹和彭亨榴槤產季則是7月至12月；另外霹靂和檳城等地的榴槤，也會在下半年“報到”。

他說，許多果農近幾年看到貓山王的龐大商機，紛紛改為大量種植貓山王，如今果樹經5至6年後終於迎來結果期，因此



■榴槤下半年或大丰收，國人料可吃到便宜榴槤。

(檔案照)

料今年整體貓山王產量會较去年增10%至15%。

## 交替天氣助開花結果

陳躔說，去年國內整體榴槤產量，介乎3萬噸至3萬5000噸，而今年產量料更上一籌，達到4萬噸之多。

他說，當中貓山王產量最大，占整體的60%，其次是D101（20%）、D13（10%），

及其他（10%）。

陳躔也說，由於經濟環境不佳，國民被迫開源節流應付日益高漲的生活成本，願意消費吃榴槤的人也隨之減少，以致現在路邊榴槤檔口的生意，越來越難做。

他披露，以往一個榴槤檔口平均可日賺1000令吉，但現在能賺個500令吉就要偷笑了；2023年初榴槤季情況更慘淡，平均日賺400令吉已是很好的成績。

天氣影響  
D24產量減

陳躔指出，由於蘇丹王（D24）品種的榴槤比較敏感難照顧，果肉品質受天氣影響不穩定以致果肉有時呈“半生熟”，許多果農紛紛採用嫁接技術改種貓山王，以致大馬蘇丹王（D24）品種的榴槤產量，反而逐年減少。

他說，大部分蘇丹王果樹的樹齡，已有20至30年之久，把貓山王嫁接在蘇丹王果樹上，反而有助結出更多果實，質量也更佳。

他指出，大馬蘇丹王非常“吃香”，其果肉味道濃郁，是製造榴槤下游產品的最佳原料，如今大馬蘇丹王產量銳減，中國市場卻仍出現許多標榜大馬蘇丹王製造的下游產品。

他擔憂，有不法之徒冒用大馬蘇丹王榴槤名義出售他國榴槤製成的下游產品，藉此欺騙消費者。

陳躔希望大馬農業及食品安全部關注此事，並採取行動遏制和管制這一現象。

## 中訂單減30%價格不穩定

陳躔說，儘管大馬榴槤將迎來大丰收，但中國的訂貨量卻較上个榴槤季，減少了30%。

他說，儘管大馬榴槤品質屬全球最佳，但價格漂浮不定，出口方面一直面臨難題。

“中國進口商還存有上个榴槤季節的存貨，除非這次榴槤價格便宜过上个季度，他們才會跟你大量訂貨。”

他打趣，大馬榴槤價格漲跌起伏，比股票還高。

陳躔舉例，2022年年尾，出口商收購的榴槤果價，平均是每公斤30多令吉；而若這輪收購價是

每公斤60令吉，外國買家就會却步。

### 40%供出口用途

他披露，大馬榴槤有30%產量供本地人享用，出口至新加坡的數量占总產量的30%，其餘40%供出口用途，而輸華量就占了20%至30%之多。

他說，現在全球經濟都很糟糕，加上榴槤非生活必需品，出口銷量必然受影響。

他希望兩三年之後全球經濟行情轉好，才有辦法推動大馬榴槤的出口銷量。

Headline	Farms determine pork prices on their own		
MediaTitle	Sin Chew Daily		
Date	06 May 2023	Color	Full Color
Section	Nation	Circulation	288,920
Page No	9	Readership	866,760
Language	Chinese	ArticleSize	434 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 13,072
Frequency	Daily	PR Value	RM 39,216



王觀文 (左) 与各个属会代表出席紧急会议, 讨论近期猪价飙涨的问题。(陈启基摄)

# 生豬組：產量成本等因素 農場自定生豬價

(八打灵再也5日讯) 马来西亚禽畜业联合总会生猪组指出, 生猪组一直秉持着生猪的市场价格自由浮动的原则, 各家农场都应该以自家农场的产量、成本、品质, 以及生猪出栏重量来自行决定自己农场要销售的价格。

针对最近各大报章都在讨论猪价飙涨的事情, 禽总生猪组今日就此开了紧急会议, 并在会后发文告作出回应。

**商家售价不一 货比三家**

文告说: “总会生猪组也支持农业及粮食安全部副部长陈泓缜的说法, 也就是消费者应该精明消费, 货比三家, 因为市场各商家所售卖的猪肉价格都不一样。”

**猪农积极配合 直销猪肉**

文告指出, 生猪组希望各单位能够做好本分, 只发表本身行业的观点, 并非以旁观者

的身分发表非正确的言论, 导致不必要的谣言流传。

此外, 文告指出, 生猪组一直推广猪农转型让生猪肉直接销售到消费者, 近年来猪农们也在积极配合。

生猪组也建议, 猪肉商能够一起配合转型, 甚至加入养猪业, 好让支持猪肉的消费者能够受惠, 获得品质优良且价格实惠的猪肉。

农业及粮食安全部周二发文告指出, 非洲猪瘟不应该是本地猪农与猪商就地起价的理由或借口, 生猪价格几乎每月涨价一次的幅度, 根本是不合理且罔顾消费者经济负担的做法。

与此同时, 陈泓缜提醒所有猪农和猪商, 若本地生猪价格持续“失控式”的调涨, 最终吃亏的还是同业, 也必定造成消费者选择别的蛋白质来源, 如转吃鸡肉。

根据《星洲日报》整理过去几个月来的生猪农场价格后发现, 短短3个多月, 生猪农场价格已从农历新年前的每100公斤1400令吉, 猛涨至5月劳动节前后的1710令吉。

**探討伸縮性方式 防控豬瘟**

另一方面, 文告指出, 生猪组将会继续与相关单位探讨, 以寻求伸缩性的方式来为非洲猪瘟进行防控。

“生猪组提出如何与非洲猪瘟共存的建议, 开放当前的防疫政策、引进非洲猪瘟疫苗的可能性、检讨当前的毁猪政策以及简化现代化养猪法的规划许可。”

文告说, 生猪组开会了解以后, 得知由于非洲猪瘟的影响, 各个州属的产量与往年对比是下降了。

“生猪组建议猪农应该要尽快配合进行复养, 让产量回到之前的水平。”

**王觀文： 生豬組主任懸空**

另外, 生猪组原任主任王觀文说, 目前生猪组主任悬空, 也没有代主任, 需要等到6月改选之后才能选出新人选。

他受询时仅表示本身不再是生猪组主任, 唯没有说明原因。

Headline	Farms should decide pork prices on their own		
MediaTitle	Guang Ming Daily		
Date	06 May 2023	Color	Full Color
Section	News	Circulation	49,712
Page No	A4	Readership	149,136
Language	Chinese	ArticleSize	389 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 5,894
Frequency	Daily	PR Value	RM 17,682



# 農場應各自決定豬價

## 生豬組：推廣豬農轉型自銷

（八打灵再也5日讯）生猪价“失控”般飙涨，副部长提出警告后，马来西亚禽畜业联合总会生猪组声明，该组一直秉持着生猪的市场价格自由浮动的原则，各家农场都应该以自家农场的产量、成本、品质，以及生猪出栏重量来自行决定农场要销售的价格。

生猪组也表示，该组一直推广猪农转型让生猪肉直接销售到消费者，近年来猪农们也在积极配合。

### 旁观者勿发表不正确言论

生猪组也建议，猪肉商能够一起配合转型，甚至加入养猪业，好让支持猪肉的消费者能够受惠，获得品质优良且价格实惠的猪肉。

禽总生猪组是针对最近各大报章都在讨论猪价飙涨的事情召开了紧急会议后发文告。

文告指出，生猪组希望各单位能够做好本分，只发表本身行业的观点，并非以旁观者的身份发表非正确的言论，导致不必要的谣言流传。

“总会生猪组也支持农业及粮食安全部副部长陈泓谦的说法，也就是消费者应该精明消费，货比三家，因为市场各商家所售卖的猪肉价格都不一样。”

农业及粮食安全部周二发文告指出，非洲猪瘟不应该是本地猪农与猪商就地起价的理由或借口，生猪价几乎每月涨价一次的幅度，根本是不合理且罔顾消费者经济负担的做法。

该部副部长陈泓谦提醒所有猪农和猪商，若本地生猪价持续“失控式”的调涨，最终吃亏的还是同业，也必定造成消费者选择别的蛋白质来源，如转吃鸡肉。

此前，报道指，过去几个月来的生猪农场价格，在短短3个多月，已从农历新年前的每100公斤1400令吉，猛涨至5月劳动节前后的1710令吉。

持續調漲仍未見頂  
生豬價或每100kg 2千元

（八打灵再也5日讯）生猪价持续飙涨，农业部副部长陈泓谦指出，生猪价几乎每月涨价一次的幅度，根本是不合理且罔顾消费者经济负担的做法。他提醒所有猪农和猪商，若本地生猪价持续“失控式”的调涨，最终吃亏的还是同业，也必定造成消费者选择别的蛋白质来源，如转吃鸡肉。

## 探討伸縮性防控非洲豬瘟

文告指出，生猪组将会继续与相关单位探讨，以寻求伸缩性的方式来为非洲猪瘟进行防控。

“生猪组提出如何与非洲猪瘟共存的建议、开放当前的防疫政策、引进非洲猪瘟疫苗的可能性、检讨当前的毁猪政策以及简化现代化养

猪法的规划许可。”

文告说，生猪组开会了解以后，得知由于非洲猪瘟的影响，各个州属的产量与往年对比是下降了。

“生猪组建议猪农应该要尽快配合进行复养，让产量回到之前的水平。”

## 生豬組主任懸空

生猪组原任主任王观文说，目前生猪组主任悬空，也没有代主任，需要等到6月改选之后才能选出新人选。

他受询时仅表示不再是生猪组主任，唯没有说明原因。（LPP）